
Protokół Nr XXXIX
z obrad XXXIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 11 maja 2017 r.

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9:30 w Urzędzie Gminy w Pabianicach. 

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych – nieobecny
radny Adam Skawiński oraz skład Rady Gminy pomniejszony o radną Cecylię Rychłowską, której
zgon nastąpił dnia 16.03.2017r. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w
sesji uczestniczyli sołtysi obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2 oraz przedstawiciele
Urzędu Gminy: W-ce Wójt R. Figiel oraz Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek.

Ad. pkt 1.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał przybyłych i
stwierdził  prawomocność  obrad,  a  następnie  odczytał  wniosek Wójta  w sprawie  zwołania  sesji
nadzwyczajnej, co stanowi zał. nr 3 do protokołu.

Ad. pkt 2.

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, do którego nie zgłaszano uwag. 

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie. Porządek przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwały w sprawie.
a/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017r.
4. Wolne wnioski i sprawy różne.
5. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. pkt 3.

W-ce Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Wyjaśnień w temacie udzielił Kierownik M. Wieczorek.

Kierownik poinformował,  że podobnie jak w zeszłym roku gmina chce wejść we współpracę z
podmiotem - w 2016r.  był  to OPUS. Współpraca polegała  na wykupieniu usługi,  która z kolei
polegała  na  przeprowadzeniu  szkolenia  w  celu  pozyskiwania  środków  zewnętrznych  i  ich
rozliczania, w tym z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich przez organizacje, grupy nieformalne z
terenu gminy.  Środki  Funduszu są niedostępne bezpośrednio dla  gmin.  W zeszłym roku zakup
usługi wyniósł 10 tys. zł, a łączna pula środków pozyskanych z FIO wyniosła 15 tys. zł.

Radna  A.  Marciniak  nie  do  końca  rozumiała  ideę.  Pytała,  czy  jako  członkini  koła  gospodyń
wiejskich może skorzystać ze szkolenia, a później być niejako osobą od składania wniosków na
przyznanie środków zewnętrznych.

Kierownik odpowiedział,  że  m.in.  tak.  W ubiegłym roku wyglądało to  w ten sposób, że każda
organizacja  miała  przydzielonego  opiekuna,  który  pomagał  w  przygotowaniu  wniosku  na
dofinansowanie  różnych  inicjatyw.  W bieżącym  roku  postanowiono  rozszerzyć  ten  projekt  do
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kwoty 20 tys. zł, dzięki czemu będzie można uzyskać 30 tys. zł.

Radna A. Marciniak pytała jeszcze kto ma się zgłaszać do gminy – organizacje,  czy konkretne
osoby.

Kierownik odpowiedział, że organizacje. Jednocześnie zaznaczył, że Urząd będzie się kontaktować
z organizacjami i grupami z terenu gminy w celu poinformowania o możliwości skorzystania ze
szkolenia. Taka informacja będzie umieszczona w odpowiednich miejscach. Kierownik dodał, że
dzięki większej liczbie środków będzie można rozszerzyć przedział środków dla jednej organizacji.
Miałby to być przedział  od 500-5000 zł.  Dzięki temu również większa liczba organizacji,  grup
mogłaby się starać o środki.

Radna A. Marciniak: czy dotyczy to rad sołeckich.

Kierownik odpowiedział przecząco.

Kolejne pytania zadał radny K. Kowalski. Radny chciał wiedzieć:
• Czy podobnej  usługi  nie  oferuje  Lokalna Grupa Działania,  czy jako członek opłacający

składki gmina korzysta z tych usług?
• Czy  stowarzyszenie,  np.  OPUS  ma  własnych  specjalistów,  czy  korzysta  z  usług

zewnętrznych firm?
• W celu zakupu usługi zdejmowane są środki z dowozu uczniów do szkół. Dlaczego z tej

pozycji, czy coś się zmieniło?

Kierownik odpowiedział, że w LDG nic się nie zmieniło. Jeżeli będą małe granty to gmina będzie
starała się o pozyskanie tych środków. Na tę chwilę LGD nie ogłosiło naboru w ramach nowej
strategii rozwoju. Zauważył przy tym, że zasady są zupełnie inne, a środki pochodzą z zupełnie
innej puli środków. Co do pytania odnośnie osób zatrudnionych w OPUS odpowiedział, że z jego
wiedzy wynika, że są to pracownicy OPUS, związane zawodowo ze stowarzyszeniem, ale nie wie
jaka jest dokładna podstawa zatrudnienia tych osób. 

Radny K. Kowalski zastanawiał się, czy „element fachowości” wpłynie na wykorzystanie środków.
Pytał ile podmiotów skorzystało ze szkolenia, ile wniosków złożono.

Kierownik odpowiedział, że na poprzedniej sesji podawał liczbę podmiotów, które skorzystały ze
szkolenia. Taka informacja znajduje się również w Biuletynie Informacji Publicznej wraz z krótkim
wskazaniem  podejmowanych  inicjatyw.  Nie  był  w  obecnej  chwili  w  stanie  wskazać  tych
podmiotów.  Dodał,  że  z  jego  wiedzy  wynika,  że  wszystkie  organizacje  z  terenu  gminy,  które
złożyły wnioski otrzymały dofinansowanie, choć nie zawsze w takiej wysokości jak chciały. Nie
wiedział ile podmiotów zgłosi chęć udziału i na jakie kwoty będą opiewać wnioski. Pula wyniesie
30 tys. zł.

Odnosząc  się  z  kolei  do  trzeciego  pytania  radnego  Kierownik  przypomniał,  że  podczas
opracowywania projektu budżetu na 2017r. informował, iż rezerwuje się nieco większą kwotę na
dowozy uczniów do szkół, bo w perspektywie jest przetarg i istnieje możliwość, że cena wzrośnie.
Jednak z obserwacji  ostatnich 6 lat  wynika,  że usługa nie drożeje tylko tanieje.  Dodatkowo na
początku roku okazało  się,  że  trasy będą  nieco  krótsze,  co  wynika  z  odrębnych przepisów.  W
związku z powyższym można stwierdzić, że drożej nie będzie.

Radny Ł. Drewniak upewniał się, czy w zeszłym roku kwota przekazana z budżetu wyniosła 10 tys.
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zł, a wartość projektu 15 tys. zł.

Kierownik M. Wieczorek poprawił radnego stwierdzając: „nie wartość projektu”. Podkreślił, że jest
to zakup usługi, a nie np. regranting, o co Urząd był oskarżany.

Radny wyjaśnił, że chodzi mu o bilans – ile zyska gmina.

Kierownik odpowiedział, że do budżetu gminy nie wrócą żadne środki. Zyskają organizacje, grupy
nieformalne.

W-ce Wójt dodał, że gmina wyda 20 tys. zł, a organizacje zyskają 30 tys. zł plus wiedza. Podał też
przykład w tym zakresie.

Kierownik  podkreślił  jeszcze,  że  dla  gminy  jest  to  jedyna  możliwość  uzyskania  środków
zewnętrznych dla grup nieformalnych.

Innych pytań, ani uwag nie było.

Uchwała Nr XXXIX/351/2017 został przyjęta jednogłośnie.

Ad. pkt 4.

W ramach  spraw różnych radny K.  Kowalski  wywołał  temat  dotyczący możliwości  transportu
dzieci  z terenu Rydzyn,  m.in.  tzw.  Potaźni,  z  czym obecnie jest  problem. Poddał  pod rozwagę
możliwość przeprowadzenia takiego transportu gimbusem, czy przez MZK. W tej sprawie wyraził
chęć przeprowadzenia rozmowy z Kierownikiem M. Wieczorkiem.

Innych spraw nie zgłaszano.

Ad. pkt 5.

Przewodniczący zakończył XXXIX nadzwyczajną sesję Rady Gminy Pabianice.

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice

Marek Muszczak

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz
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